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Det Energipolitiske Udvalg har i brev af 13. april 2005 stillet mig følgende 
spørgsmål 11 alm. del, som jeg hermed skal besvare.

Svaret vedlægges i 5 eksemplarer.

Spørgsmål 11:

”Er niveauet for omkostningerne ved sagsbehandlingen steget siden den 5. 
udbudsrunde, og kan dette eventuelt medføre, at det er relevant at ændre 
ansøgnings- og tilladelsesgebyrerne på henholdsvis 25.000 kr. og 100.000 
kr.?”

Svar:

Der opkræves betaling for indgivelse af ansøgninger om tilladelse til efter-
forskning og indvinding af olie og gas samt opkræves betaling af engangs-
beløb ved meddelelse af sådanne tilladelser. Indtægterne herfra tilfalder 
staten.

Gebyrerne udgør en del af statens vederlag for at overlade en rettighed til 
privat udnyttelse. Det er vurderingen, at størrelsen på gebyrerne er fastlagt 
på det rigtige niveau. Det kan i øvrigt oplyses, at der ikke er sket afgørende 
ændringer i de forhold, der er af betydning for omkostningerne forbundet 
med sagsbehandlingen.

Med venlig hilsen

Flemming Hansen
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